
شنبه 8 مهر   1402- 14 ربیع الاول  1445 - 30 سپتامبر 2023 - سال بیست  و دوم - شماره  6092  8   ورزشی

روز ششم بازیهای آسیایی
شگفتی برای ایران در ژیمناستیک 

نقره ای بعد از ۸۰ سال
نوزدهمین  از  روز  ششمین 
آســیایی  بازیهــای  دوره 
همزمان بــا روز ملی چین 
ورزشکاران  و  شــد  برگزار 
کشــورمان تلاش کردند بر 
تعــداد مدال هــای کاروان 

ورزش ایران اضافه کنند.
کاروان ورزش ایــران که با 
۲۸۹ ورزشــکار در ۳۴ رشــته ورزشی و با نام »شــهید حججی« و شعار 
»ایمان - ایران - افتخار« در نوزدهمین دوره از بازی های آسیایی شرکت 
کرده اســت، در پنج روز ابتدایی این بازی ها به ۲۲ مدال دست پیدا کرد 

و در جدول توزیع مدال ها در رده نهم قرار گرفت.

شگفتی نوشاد عالمیان کامل نشد
در ادامه مســابقات تنیس روی میز نوشاد عالمیان برابر هاریموتو از ژاپن 
شکســت خــورد و از دور مســابقات بخش انفرادی کنار رفــت. با وجود 
ارائــه بازی زیبا از نوشــاد عالمیان که تماشــاگران را بــه وجد آورد اما 
درنهایت هاریموتــو ۴ بر ۲ پیروز شــد تــا ملی پوش کشــورمان از دور 

مســابقات کنار برود و پیروزی در بخش تیمی را تکرار نکند.

حذف امیرحسین هدایی از تنیس روی میز
در جریان مرحله یک هشــتم نهایــی رقابت های تنیس روی میز انفرادی 
مردان، امیر حســین هدایی در مصاف با لین از چین تایپه با نتیجه ۴ بر 
صفر مغلوب شد. هدایی این بازی را با نتایج ۱۱ بر ۶، ۱۱ بر ۶، ۱۱ بر ۲ 

و ۱۱ بر ۶ واگذار کرد و از رســیدن به مراحل بالاتر بازماند.

بوکسور ایران از دور مسابقات حذف شد
طوفــان شــریفی در وزن )۹۰- ( کیلوگــرم بوکس برابــر توگامبای از 

قزاقســتان نتیجه را واگذار و از دور رقابت ها کنار رفت.

کسب اولین مدال تاریخ ژیمناستیک ایران
مهدی الفتی ژیمناســت ارزنده کشــورمان توانســت در رقابت با رقبای 
سرســختش در فینال پرش خرک بازی هایی آسیایی هانگژو با عملکردی 
عالی موفق به کســب مدال نقره بازی هایی آسیایی هانگژو شود. الفتی بعد 

از ۸۰ ســال این مدال را برای ژیمناستیک به دست آورد.
مهدی الفتی بعد از کســب مدال نقره بازی های آسیایی اظهار داشت: بعد 
از چند ســال که نمایندگان ایران نتوانســتند مدال بگیرند، توانستم این 

کار را انجام دهم و از این حیث خیلی خوشــحالم.
وی که با کســب مدال نقره خوشــحالی خود را با در دست داشتن پرچم 
جمهــوری اســلامی ایران نشــان داد، در مورد این حرکــت خود گفت: 
توانســتم این نقره را به دســت بیاورم و با پرچم کشــورم ثابت کردم که 

می توانیم روی سکوی آسیایی و جهانی باشیم.

شکست نزدیک هندبال برابر کویت
تیم ملی هندبال ایران در نخســتین دیدار از مرحله یک چهارم نهایی به 
مصاف کویت رفت که در پایان این مســابقه با نتیجه ۲۴ بر ۲۲ به ســود 
کویتی هــا، پایان یافت. تیم ملی هندبال ایران در دومین بازی این مرحله  

امروز باید مقابل بحرین قدرتمند صف آرایی کند.

پیروزی شیرین برادران عالمیان در تنیس روی میز
نیما و نوشــاد عالمیان در مرحله یک هشتم نهایی رقابت های تنیس روی 
میــز دوبل مــردان، در یک دیدار جذاب، نزدیک و نفــس گیر با کامبک 
رویایی بازی ۲ بر صفر باخته را مقابل هوانگ لیائو از چین تایپه با نتیجه 

۳ بر ۲ بردند و راهی مرحله یک چهارم نهایی شــدند.

نوروزیان به مدال نرسید
در پایان دور مقدماتی مســابقات تفنگ ۵۰ متر سه وضعیت آقایان، پوریا 
نوروزیان با امتیاز ۵۸۴ به عنوان نفر هشــتم راهی فینال شــد و در پایان 
جایگاه هشتم را به خود اختصاص داد. مهیار صداقت با ۵۸۲ و امیرمحمد 
نکونام با ۵۷۶ امتیاز به ترتیب در رده های دوازدهم و بیســتم ایســتادند. 
تیم تفنگ ۵۰ متر ســه وضعیت کشــورمان نیز با ترکیب پوریا نوروزیان، 

مهیار صداقت و امیرمحمد نکونام در رده پنجم ایســتاد.

تیراندازان تپانچه به فینال نرسیدند
در پایان دور مقدماتی مسابقات تیراندازی تپانچه ۱۰ متر هانیه رستمیان، 
گلنوش ســبقت الهی و مینــا قربانی با امتیاز ۵۷۳، ۵۷۱ ،۵۷۰ به ترتیب 
در رده های پانزدهم، بیســتم و بیست وسوم ایستادند. در بخش تیمی نیز 
تیم ایران با ترکیب هانیه رســتمیان، گلنوش ســبقت الهی و مینا قربانی 

۱۷۱۴ امتیاز در بین ۱۴ تیم در جایگاه پنجم ایســتاد.

گلایه دبیرکل کمیته المپیک
از رئیس فدراسیون فوتبال

سیدمناف هاشــمی دبیــرکل کمیته ملی المپیک بــا گلایه از مهدی تاج 
رییس فدراســیون فوتبال اظهار داشــت: کاری که آقای تاج به ما انجام 
داد لطف نبــود. بچه های تیم امید قول داده اند کــه به جمع ۴ تیم برتر 
بازی های آســیایی صعود کنند. تاج با این کار سه نفر از بهترین بازیکنان 
تیم امید را از ما گرفت. رضا عنایتی حق دارد که از کمبود بازیکنانش در 
تیم امید ناراحت باشــد.دبیر کل کمیته ملی المپیک ادامه داد: تیم امید 
بدون پشــتوانه به بازیهای آسیایی آمد. بنده تصور می کردم تاج به عنوان 
رئیس فدراسیون قرار است به ما کمک کند اما او سه بازیکن تیم امید را 

از ما گرفتد. ما روی حرف تاج حســاب باز کرده بودیم.
وی در خصــوص موفقیت مهــدی الفتی در نوزدهمیــن دوره بازی های 
آســیایی گفت: کسب مدال نقره در رشته ژیمناستیک بعد از ۸۰ سال از 
آغاز بازی های آســیایی، یک مدال با ارزش و تاریخ ســاز برای این رشته 

المپیکی و حتی ورزش کشور خواهد بود.
هاشــمی تصریح کرد: تا الان ۲ - ۳ طلا عقب هستیم اما یک نکته مثبت 
وجود دارد و آن این است که چون کشور چین میزبان است، اگر طلاهای 
ما به آن ســمت رفت، طلاهای کشورهای دیگر هم به آن سمت رفت. ما 
در این شــرایط نباید منتظر ۲۰ طلا باشیم. شــاید این دفعه یک کشور 
با ۱۶ طلا چهارم یا پنجم شــود. به همین دلیل بایــد منتظر بمانیم. در 
مجموع شــرایط خوبی داریم. یکی از رشته هایی که امید داشتیم و مدال 

نگرفتیم جودو بود که البته این رشــته چهار سال تعلیق بود.

بازی های آسیایی تحت تأثیر جشن ملی چین
این روز از بازی ها با روز ملی چین همزمان شده است، روزی که با جشن 
و اهتزاز پرچم و رژه به منظور نمایش قدرت چین همراه اســت. به بهانه 
روز ملــی چین، تعطیلاتی در نظر گرفته می شــود که یــک هفته ادامه 
پیدا می کند و به »هفته طلایی« معروف اســت. البته روال کار و زندگی 
حداقل در دهکده بازی ها مانند روزهای قبل اســت اما گویا در این شهر 

هم کارگران و کارخانه ها تعطیل است.

سود عجیب چینی ها از حضور تماشاگران در مسابقات
کمیته برگزاری بازی های آســیایی هانگژو اعلام کرد تاکنون بیش ۶۸.۵ 
میلیون دلار بلیت برای این بازی ها فروخته شــده و برگزارکنندگان ادعا 

می کنند که فروشی پررونق را تجربه می کنند.
هواداران چینی اســتقبال خوبی از این بازی ها در هانگژو و ۵ شهر میزبان 
مشــترک اســتان ژجیانگ داشــته اند به طوری که در ۵ روز اول رقابت، 

مقامــات برگزاری ازدحام در فروش بلیت را تجربه کرده اند.

هانگژو

علــی لطیفی در مورد اعتصاب چند روز پیش بازیکنان 
اســتقلال اظهار داشــت: الان بازیکنان اســتقلال حق 
دارند که به ســر تمرین تیمشــان نرونــد چون تا الان 
دریافتی هم نداشــته اند. قطعا هر بازیکنی که برای تیم 

زحمت می کشــد، حــق دارد مطالباتش را هم دریافت 
کند. مشکلات مالی اســتقلال برای مدیریت های قبلی 
باشگاه اســت که هیچ کدام از آن ها پاســخگو نیستند. 
الان هــم هر چه علی خطیر تــلاش می کند، نمی تواند 

بدهی های ســنگین باشــگاه را بدهد. وی در خصوص 
نبود اســتقلال در لیگ قهرمانان آســیا خاطرنشــان 
کــرد: این هم برمی گردد به سیســتم ضعیف مدیریتی 
که باعث شــد اســتقلال در لیگ قهرمانان آسیا حضور 
نداشته باشــد. هر مدیری که به استقلال می آید بدهی 
زیادی بــه جای می گــذارد و هیچ وقت هم پاســخگو 
نیست. تاســف می خورم که استقلال با این هواداران و 
افتخاراتی که در سالیان سال به دست آورده، نتوانسته 

در این مسابقات مهم شرکت کند.
پیشکســوت اســتقلال درباره گوســتاوو بلانکو خرید 
جدید باشــگاه اســتقلال گفت: قطعا مــن و هواداران 
شــناخت عمیقی از این بازیکــن نداریم. او چند فصلی 
هم در اســپانیا بازی کرده و کیفیتــی دارد که نکونام 
خواهان او اســت و اگر خوب یا بد باشــد، ۱۰۰ درصد 
ســرمربی باید پاسخگو باشــد. به نظر من این بازیکن 

می تواند در طول فصل به نکونام کمک کند.
لطیفــی در مورد حضور کمــک داور ویدویی در لیگ 
برتــر عنوان کرد: ۱۰۰ درصــد حضور VAR به داوران 

لیگ کمک می کند. قطعا فدراســیون فوتبال می تواند 
کمک داور ویدیویــی را بگیرد اما باید داوران لیگ مان 
آموزش را ببیند و مدرکش را هم بگیرند. در فصل قبل 
شاهد بودیم که در بعضی از صحنه های پنالتی را سوت 
نمی زننــد، قطعا با حضور کمک داور ویدیویی ســطح 

اشتباهات داواران کم می شود.
وی در مــورد برگشــت خــوردن چک های اسپانســر 
استقلال یادآور شد: اســتقلال تیم بزرگی است. قطعا 
باید با اسپانســرهای بزرگ تری قــرارداد ببند و همین 
برگشــت خوردن چک اسپانسر باعث می شود بازیکنان 
دیرتــر پول بگیرند و اعتصاب کننــد. ۱۰۰ درصد تیم 
حقوقی باشــگاه باید با اسپانســری قــرارداد ببنند که 
در حد نام اســتقلال باشند. پیشکســوت استقلال در 
خصوص قانون ســقف بودجه مانع گرفتن بازیکن برای 
استقلال شده اســت،تصریح کرد: این قانون هیچ جای 
دنیا نیســت و اگر هم باشد، هیچ کس از این قانون هم 
پیروی نمی کند. این قانون ســقف بودجه باعث می شود 
تیم ها ضعیف شوند و بازیکنان خوبی هم جذب نکنند.

ضعف مدیریتی باعث شد استقلال در آسیا نباشد

حســین خبیری عضو هیات  مدیره باشگاه پرسپولیس 
دربــاره جریمه علیرضــا بیرانوند و احضــار به کمیته 
انضباطی باشــگاه اظهار داشــت: اصلا همچین چیزی 
صحــت ندارد. هر بازیکنی که بــه مصاحبه می رود، با 
باشــگاه هماهنگ می کند. بر اساس قرارداد و توافقی 
که داریم، تمام ارکان باشــگاه که در باشــگاه مشغول 
هســتند و بــرای مصاحبــه می روند، طبیعی اســت 

کنند. هماهنگ 
وی افزود: قطعا او هماهنگ کرده، ولی اینکه گفته اند 
بیرانونــد به کمیته انضباطی باشــگاه احضار و جریمه 
شــده، شــیطنت رســانه ای اســت. بیرانوند از ارکان 
پرســپولیس است. بحث انضباطی نبوده. حالا اگر نیاز 
باشــد و باشگاه از او توضیح بخواهد، می آید و صحبت 
می کنیــم. علیرضــا بیرانوند یکــی از ارکان موفقیت 
باشگاه پرسپولیس است و شــایعه کمیته انضباطی و 

جریمه اصلا صحت ندارد.
اظهارداشت: مدیرعامل باشگاه می تواند چندین مشاور 
با توجه به نیازهای باشــگاه بــرای خود منصوب کند. 
درویش مشــاور پزشکی و توانبخشی اختصاصی ندارد 

بلکه در این حوزه از یک پزشک مشاوره می گیرد.
خبیری در رابطه با ناهماهنگی باشــگاه استقلال برای 
باز یا بسته بودن تمرینات گفت: بحث تمرینات مربوط 
به مدیر رسانه و سرمربی تیم است که هماهنگی های 
لازم بــرای حضور یا عدم حضور تماشــاگر یا رســانه 
را هماهنــگ کند. خدا رو شــکر در پرســپولیس این 
اتفاقات نیســت و بین باشــگاه و تیم هماهنگی وجود 
دارد. هرکســی در تیم و باشــگاه به چارچوب دیگری 
احترام می گذارد. حتی ما خودمان نیز اگر قرار باشــد 
ســر تمرین حضور پیدا کنیم با سرمربی تیم هماهنگ 

می کنیم.
باهویی توسط گل محمدی  نبیل  نخواستن 

صحت ندارد
وی در پاســخ به این سوال که آیا جذب نبیل باهویی 
با نظر یحیی گل محمدی بوده یا خیر؟ اظهار داشــت: 
قاعدتا گل محمدی برای موفقیت تیم بازیکن مناســب 
می خواســت و حق طبیعی او نیز هست زیرا در نهایت 
این ســرمربی خواهد بــود که باید نســبت به نتایج 
کسب شــده پاسخگو باشــد. به نظر من گل محمدی 

موفق ترین مربی سال های گذشته بوده است. 
شاید خیلی ها در جریان نباشند که او در گذشته معلم 
زبان بوده و بسیار انسان فرهیخته و باسوادی است. اما 
ما برای جذب مهاجم خارجی محدودیت هایی داشتیم 

ولی قطعا باهویــی مورد تایید گل محمدی خواهد بود 
و الان نیــز در کنار تیم تمرین می کنــد. اینکه گفته 
می شــود که گل محمــدی ای بازیکن را نخواســته و 

درویش او را جذب کرده اصلا صحت ندارد.
حســین خبیــری در خصوص حواشــی مربــوط به 
استقبال کریســتانو رونالدو و باشگاه النصر در تهران، 
اظهار داشت: شــاید این فضا و تصور بیرون از باشگاه 
پرســپولیس به وجــود آمد، دلیلش هــم این بود که 
رســانه ها و خیلــی از علاقمنــدان به فوتبــال تصور 
می کردند النصر با حضور رونالدو، ســادیو مانه و چند 
ســتاره بین المللی دیگر قرار اســت به ایــران بیاید و 
اتفــاق خیلی بدی را برای تیم ما رقم بزند، درحالی که 
درون تیم پرسپولیس اصلًا چنین تصوری نبود. بیشتر 
بازیکنان ما در آســیا شناخته شــده و بزرگ هستند. 

این تجربه را در گذشته هم داشتیم.
در ســال های اخیر همیشــه در ایــن رقابت ها مدعی 
بودیم و در ۵ ســال دو بار به فینال و یک بار به جمع 

۴ تیم رفتیم.
تحت تاثیر نام های بزرگ النصر نبودیم

عضو هیات  مدیره پرســپولیس در پاسخ به این سؤال 
که این باشــگاه در مراسم اســتقبال از کاروان النصر 
وظایفی را برعهده داشــت، توضیــح داد: در پروتکل 
برگــزاری بازی های بین المللــی، AFC تیم میزبان را 
می شناســد، اما برای برگزاری بازی در چنین سطحی 
یاری و کمک همه بخش های کشــورمان را می طلبد. 
چند جلســه را هم در فدراســیون فوتبال با محوریت 
استقبال، تامین امنیت و ... تیم النصر برگزار کرد. این 
بازی حساسیت زیادی داشــت، زیرا رونالدو ستارگان 

النصر محبوبیت زیادی در ایران دارند.
خبیــری در پاســخ به این پرســش کــه چند درصد 
وظایف مربوط به ورود و خروج تیم النصر به باشــگاه 
را افســر امنیتی پرسپولیس و مســئولان این باشگاه 
برعهده داشــتند، بیان کــرد: قاعدتا بایــد این گونه 
باشــد اما متأسفانه در این مســائل محدودیت زیادی 
داریم حتی فدراسیون فوتبال آی دی کارت خیلی از 
عوامل باشــگاه را صادر نکرد. پرسپولیس پیشکسوتان 
خوب، مســئولان و مدیرانی دارد که حقشــان بود در 
ورزشگاه حضور پیدا کنند، اما در بحث صدور آی دی 
کارت و تعداد افرادی که می توانســتیم به ورزشــگاه 
بیاوریــم، محدودیت هایی داشــتیم. بــا اینکه میزبان 
بودیم طبق پروتکل هــای AFC اگر قصد انجام کاری 
داشــتیم می توانســتیم به ناظر کنفدراسیون بگوییم 

آی دی کارت های صادرشــده مورد تأیید ما نیست و 
مهمان هایی که در جایگاه ویژه نشســته اند متعلق به 
باشگاه پرسپولیس نیستند، اما مباحث ملی را در نظر 
گرفتیم، هرچند فدراسیون فوتبال برای این افراد آی 

دی کارت صادر کرد.
وی تصریــح کرد: فدراســیون تشــخیص داد به چه 
کســی کارت بدهد یا ندهد. در شــرایطی که ما باید 
اعلام می کردیم این افراد مســئولیت داشته و باید به 
ورزشــگاه بیایند. هزینه ها را که ما باید پرداخت کنیم 
و مســئولیت کار با ما اســت. الان اگر ناظر AFC هر 
تخلفی را گزارش کند، باشــگاه ما جریمه می شــود. 
مانند اینکه در گذشــته اعلام کردند ۵ هزار تماشاگر 
خارج از ظرفیت به ورزشــگاه آمــده و در راهروها یا 

نشسته اند. کریدورها 
آیا ورود تماشــاگر، بلیت فروشی و... برعهده ما است؟ 
مسئولیت با ماست، اما کار را فرد دیگری اجرا می کند.

عضو هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس اظهار داشت: این 
یک بحث کلی اســت، فدراسیون فوتبال هم در بحث 
برگزاری بازی خیلی زحمت کشــید. نیروی انتظامی، 
وزارت کشــور، دســتگاه های امنیتی، حراست وزارت 
ورزش و... خیلی زحمت کشیدند. جلسات مختلفی را 
نیز دوستان ما با شهردار برگزار کردند. برخی اعضای 
شورای شــهر برای نصب بیلبوردها و استقبال از تیم 

النصر خیلی زحمت کشیدند و پای کار بودند. 
قطعــا به تنهایی نمی توانســتیم این بــازی را برگزار 

کنیــم. نباید انصاف را زیر پــا بگذاریم، اما اگر برخی 
دوســتان در فدراســیون فوتبال پای کار نبودند، کار 
برای ما سخت می شــد، اما برای مشکلات جزئی باید 

ایجاد شود. هماهنگی هایی 
شانس اول صعود از گروه هستیم

خبیری در خصوص اینکه بــا توجه به برگزاری بازی 
حســاس مقابل الدحیل قطر آیا تیم از فشارهای پس 
از شکســت مقابل النصر رها شــده است، توضیح داد: 
بله، از فــردای بازی با النصر تمام تمرکز گل محمدی 
و دســتیارانش روی بازی با الدحیل بود. خدا را شکر 
تمــام بچه هــای ما حرفــه ای هســتند و تجربه لیگ 
قهرمانــان را هم دارنــد، هر چند شکســت ما برای 
خــود تیم و هواداران تلخ بود، امــا در تورنمنتی قرار 
گرفته ایم که باید ۶ بازی انجام بدهیم. هنوز شــانس 
اول هســتیم و به عنوان یک مدعی از پرسپولیس یاد 

می شود. بچه ها خوب تمرین کرده اند.
پرسپولیس کمال همکاری را با تیم امید داشت

وی در مورد آخرین شرایط اضافه شدن محمد عمری 
به اردوی پرسپولیس در قطر گفت: ما باید منافع ملی 
را در نظر بگیریم و برای تیم ملی امید آرزوی موفقیت 
می کنم،. فدراســیون فوتبال بلیت سفر عمری، یاسین 
سلمانی و مهدی احمدی به چین را تهیه نکرد، اما ما 
بلافاصلــه پس از بازی با النصر برای این ســه بازیکن 
بلیت تهیه کرده و به دلیل اهمیت بازی های تیم امید 

این نفرات را به چین فرستادیم. 

جریمه بیرانوند از طرف باشگاه پرسپولس صحت ندارد

تیم ملــی والیبال ایران از فــردا باید در 
مســابقات انتخابــی المپیــک پاریس به 
مصاف حریفان برود که با توجه به حضور 

در گروه مرگ کار سختی پیش رو دارد.
به گــزارش خبرنگار مهر، سی وســومین 
دوره بازی های المپیک در سال ۲۰۲۴ به 
میزبانــی پاریس از تاریــخ ۸ تا ۱۷ مرداد 
ســال آینده برگــزار می شــود و والیبال 
سالنی شــانزدهمین دوره حضور خود در 
این رویداد مهم ورزشی را تجربه می کند.
براســاس قرعه کشــی مســابقات والیبال 
انتخابــی المپیــک ۲۰۲۴ پاریــس کــه 
اواخر اســفندماه سال گذشته برگزار شد، 
تیــم ملی والیبال ایران در کشــور برزیل 
به مصــاف حریفان خــود در گروه مرگ 
مــی رود. شــاگردان عطایی بــا تیم های 
برزیــل، ایتالیــا، کوبا، اوکرایــن، آلمان، 

جمهوری چک و قطر همگروه است.
مســیر اول: جواز حضــور در المپیک از 

انتخابی طریق 
فدراســیون جهانی والیبال )FIVB( نحوه 
صعــود ۲۴ تیم )۱۲ تیم مردان و ۱۲ تیم 
زنان( به مسابقات والیبال المپیک ۲۰۲۴ 
پاریس را به تصویب هیئت اجرایی کمیته 
بین المللی المپیک رســانده و آن را اعلام 
کرد. تاکنون کشــور فرانســه بــه عنوان 
میزبان، نخســتین ســهمیه در هر گروه 
جنســیتی را به دســت آورده است. ۱۱ 
تیم دیگر در گروه مردان و زنان از طریق 
فرآینــد ۲ مرحله ای )از طریق مســابقات 
انتخابــی المپیــک و جایــگاه تیم ها در 
رنکینــگ جهانی( جواز حضور در المپیک 
پاریس را به دســت خواهند آورد. بر این 
اساس، شش ســهمیه المپیک پاریس در 
مســابقات انتخابی المپیک تعیین خواهد 

شد.
مسابقات والیبال مردان انتخابی بازی های 
المپیک پاریس ۲۰۲۴ از ۸ تا ۱۶ مهرماه 
ســال ۱۴۰۲ به صورت همزمان در ســه 
منطقــه )برزیــل، ژاپن و چیــن( برگزار 
می شود. در نهایت پس از پایان مسابقات 
انتخابی المپیک در ســه گــروه، تیم های 
قهرمان و نایب قهرمان هر گروه ســهمیه 
بازی هــای المپیک پاریــس ۲۰۲۴ را به 

دست می آورند.
مسیر دوم: رنکینگ جهانی

پنج سهمیه دیگر نیز پس از پایان مرحله 
مقدماتــی لیگ ملت ها ۲۰۲۴ بر اســاس 
دو اولویت مبنــی بر اینکه همه قاره ها در 
المپیک پاریس نماینده داشــته باشــند و 
همچنین تیم های برتــر رده بندی جهانی 

که تا پایــان مرحله مقدماتی لیگ ملت ها 
۲۰۲۴ بــه المپیک صعود نکرده باشــند، 
جــواز المپیک پاریس را کســب خواهند 

کرد.
با توجه به این موضوع مســابقات قهرمانی 
آسیا در ایران، مسابقات انتخابی المپیک و 
مرحله مقدماتی لیگ ملت های ۲۰۲۴ در 
رنکینگ اهمیت ویــژه ای دارند. در پایان 
این مســابقات، رنکینگ تیم ها مشــخص 
می شــود و ۶ تیمی که از طریق مسابقات 
انتخابی المپیک ســهمیه را کسب کردند، 
کنار می روند. فرانسه هم به دلیل میزبانی 
سهمیه حضور در المپیک را دارد بنابراین 

حذف می شود.

پنج ســهمیه باقی مانده را از بین تیم های 
برتــر باقی مانــده در رنکینــگ انتخــاب 
می کنند. البته با توجه به اینکه باید تمام 
قاره ها در المپیک سهمیه داشته باشند و 
قطعــاً نماینده قاره آفریقا در بین تیم های 
برتر رنکینگ نیســت، یک سهمیه از پنج 
سهمیه به بهترین تیم رنکینگ قاره آفریقا 
تعلــق می گیرد و ۴ ســهمیه باقیمانده به 

تیم های برتر رنکینگ می رسد.
ایران با عنوان قهرمانی راهی ریو شد

تیم ملی والیبال در دو مسابقه قبلی لیگ 
ملت هــا و قهرمانــی آســیا دور از انتظار 
ظاهر شــد، اما در رقابت هــای بازی های 
آســیایی هانگژو توانســت عنوان قهرمانی 

این مسابقات را کسب کند و برای سومین 
دوره متوالی به مدال طلای این مسابقات 

دست پیدا کند. 
البته قهرمانی در بازی های آسیایی هانگژو 
دســت یافتنی بــود چرا که ژاپــن با تیم 
دوم بــه این مســابقات آمده بــود و تیم 
ملــی والیبال چین هــم دیگر اژدهای دو 

سر نبود.
قهرمانــی تیم ملی والیبــال در بازی های 
جهانی  رنکینــگ  در  تأثیــری  آســیایی 
نداشــت اما حضــور در این مســابقات و 
کســب مدال طلا برای کاروان ورزشــی 
ایران اهمیت ویژه ای داشــت. ملی پوشان 
والیبال پس از کســب عنوان قهرمانی در 

بازی های آســیایی در یک سفر طولانی و 
طاقت فرسا راهی برزیل شدند تا به مصاف 

رقبای خود در انتخابی المپیک بروند.
تیم ملی والیبال ایران در رنکینگ جهانی 
در جایــگاه یازدهــم قــرار دارد و از نظر 
جایگاه رنکینگ جهانی شــرایط حساسی 
دارد. ضمن اینکه ملی پوشــان والیبال در 
انتخابی المپیک هــم در گروه مرگ قرار 
دارند اما بهروز عطایی ســرمربی تیم ملی 
مدعی اســت تیم به دنبال کسب سهمیه 
مســتقیم در برزیل اســت که با توجه به 
شــرایط فعلــی والیبال ایــران و عملکرد 
ضعیف تیــم در لیگ ملت هــا و قهرمانی 

آسیا این اتفاق کمی دور از ذهن است.

عبور ازگروه مرگ ممکن است؟

والیبالایراندرچهصورتیالمپیکیمیشود


